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P R O T O K Ó Ł  Nr  IV/07 
 
 
z sesji Rady Gminy Mokrsko odbytej w dniu  30 stycznia 2007 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Mokrsku pod przewodnictwem pani Sabiny Sokół – 
Przewodniczącej Rady Gminy 
 
Ustalona liczba radnych  - 15 
Faktyczna liczba radnych  - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji - 14 
 
Członkowie rady Gminy obecni na sesji: 
1.Braliński Zbigniew 
2.Dudek Czesław 
3.Gładysz Irena 
4.Grześlak GraŜyna 
5.Juszczak Jan 
6.Kmiecik Jan 
7.Majtyka Grzegorz 
8.Mielczarek Marek 
9.Piśniak Arkadiusz 
10.Podyma Zbigniew 
11.Rzepka Wiesław 
12.Słowik Zdzisław 
13.Sokół Sabina 
14.Szaniec Wojciech 
 
Radni Rady Gminy nieobecni na sesji: 
1.Strózik Teresa 
 
Ponadto w sesji udział wzięli:  
1.Tomasz Kącki  - Wójt Gminy 
2.Urbaniak Wacław  – Sekretarz Gminy 
3.Nagła Renata  – Skarbnik Gminy 
4.Ciura ElŜbieta  – sołtys sołectwa Mątewki 
5.Kucharksi Józef - sołtys sołectwa Krzyworzeka  
6.Cichos Jerzy  - sołtys sołectwa Komorniki 
7.Komor Danuta - sołtys sołectwa Mokrsko II 
8.Kowalski Józef - sołtys sołectwa Chotów 
9.Braliński Stanisław - sołtys sołectwa Motyl 
10.Kotyś Euzebiusz - delegat  Gminy Mokrsko do Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego 
11.Przemysław Bajor -  przedstawiciel firmy Konsultingowej  „Bajor 
12.Marek Mikulski - dziennikarz Dziennika Łódzkiego 
13.Natalia Stefaniak   - dziennikarz Kulis 
14.Szaniec Wojciech – inspektor w UG 
15.Kik Tadeusz - inspektor w UG 
16.Beata Marczak - inspektor w UG 
17.Arkadiusz Gmunr – inspektor w UG 
 
Ogółem w obradach IV sesji Rady Gminy Mokrsko udział wzięło 31 osób. 
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Porządek  obrad sesji: 
 
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z III sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja o moŜliwościach pozyskiwania środków zewnętrznych do wykorzystania przez 
   Urząd Gminy i jednostki podległe 
6.Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami 
7.Uchwalenie planu pracy Rady oraz Komisji na 2007 rok 
8.Informacja delegata Gminy Mokrsko, członka Rady Powiatu Wieluńskiego Izby Rolniczej 
   Województwa Łódzkiego o działalności w kadencji 2002-2006 
9.Uchwalenie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
10.Podjęcie uchwał w sprawie: 
     a/ zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi 
     b/odwołania delegowanego przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi 
         Wieluńskiej oraz delegowanie przedstawiciela Rady Gminy do Związku Gmin Ziemi 
         Wieluńskiej 
     c/zmiany uchwały Rady Gminy w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet dla 
        przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych oraz zwrotu           
        kosztów podróŜy słuŜbowych 
11.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
12.Zamknięcie obrad sesji 
 
 

P u n k t  1 
 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno ści obrad  
 

Pani Sabina Sokół Przewodnicząca Rady -  otworzyła obrady IV sesji Rady Gminy. Powitała 
wszystkich obecnych na sesji i następnie stwierdziła wymagane kworum radnych do 
podejmowania uchwał i wniosków. 
 

 
P u n k t  2 

 
Ustalenie porz ądku obrad  

 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady – Porządek obrad  Szanowni radni otrzymali 
łącznie z zaproszeniem na sesję. Nie mniej pozwolę sobie go odczytać.  
1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
2.Ustalenie porządku obrad 
3.Przyjęcie protokółu z III sesji Rady Gminy 
4.Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
5.Informacja Wójta Gminy o działalności miedzy sesjami 
6.Uchwalenie planu pracy Rady oraz Komisji na 2007 rok 
7.Informacja delegatów Gminy Mokrsko, członków Rady Powiatu Wieluńskiego Izby 
   Rolniczej Województwa Łódzkiego o działalności w kadencji 2002-2006 
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8.Informacja o moŜliwościach pozyskiwania środków zewnętrznych do wykorzystania przez 
   Urząd Gminy i jednostki podległe 
9.Uchwalenie rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
10.Podjęcie uchwał w sprawie: 
    a/zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi, 
    b/zaliczenia drogi na terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych 
    c/odwołania delegowanego przedstawiciela Rady Gminy do Związku Gmin Ziemi 
       Wieluńskiej, 
    d/zmiany uchwały Rady Gminy w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet dla 
       przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych oraz zwrotu 
       kosztów podróŜy słuŜbowych 
11.Interpelacje, zapytania i wolne wnioski 
12.Zamknięcie obrad sesji 
 
Czy do przedstawionego porządku obrad dzisiejszej sesji są uwagi? 
 
Pan Wacław Urbaniak  - _ Sekretarz Gminy  
Pani Przewodnicząca,  proponuję wycofanie z porządku obrad punktu 10d „Zaliczenie drogi 
na terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych”. Projekt uchwały w tej sprawie radni 
otrzymali. Bardzo istotną rzeczą  aby Rada Gminy mogła podjąć uchwałę w tej sprawie bez 
Ŝadnych wad, jest opinia Zarządu Powiatu Wieluńskiego. Dokumenty do Starostwa o wydanie 
opinii zostały złoŜone przez nas 10 stycznia br. Na posiedzeniu Zarządu Powiatu, który odbył 
się w połowie stycznia  nasza sprawa nie była rozpatrywana. Następne posiedzenie Zarządu 
ma odbyć się dopiero jutro. W związku z tym wnoszę o zdjęcie tego punktu z porządku obrad 
dzisiejszego posiedzenia i uwzględnienie   w harmonogramie następnej sesji.  
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca  Rady -    JeŜeli nie mamy pełnej dokumentacji na temat 
tej drogi, uwaŜam, Ŝe celowym jest przesunięcie  tego punktu na następną sesję.  Proponuję 
przegłosować: Kto jest  za tym, aby punkt  10d „Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi 
na terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych” przesunąć na następną sesję? 
 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad IV sesji punktu 10d „Podjęcie uchwały w 
sprawie zaliczenia drogi na terenie Gminy Mokrsko do kategorii dróg gminnych”  
został przyjęty jednogłośnie. 
 
Pan Wacław Urbaniak,  Sekretarz Gminy -   Mam jeszcze jeden wniosek. PoniewaŜ przybył 
na sesję pan Przemysław Bajor z firmy Konsultingowej, prosiłbym aby  zapoznał radnych z 
informacją o moŜliwościach pozyskiwania środków  zewnętrznych przed złoŜeniem 
sprawozdania przez Wójta Gminy, tj. przesunąć punkt 8  na miejsce punktu 5. Po zapoznaniu 
radnych z informacją, pan Bajor mógłby podjąć merytoryczną dyskusję z niektórymi 
pracownikami Urzędu Gminy. 
Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady -  Kto jest za tym aby punkt 8 porządku obrad sesji 
„Informacja o moŜliwościach pozyskiwania środków zewnętrznych do wykorzystania przez 
Urząd Gminy i jednostki podległe został przesunięty po punkcie 4 „Powołanie Komisji 
Uchwał i Wniosków” 
 
Wniosek o przesunięcie punktu 8 porządku obrad „Informacja o moŜliwościach  
pozyskiwania środków zewnętrznych do wykorzystania przez Urząd Gminy i 
jednostki podległe” po punkcie 4 „Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków” został 
przyjęty jednogłośnie. 
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PoniewaŜ więcej uwag po porządku obrad sesji nie wniesiono , Przewodnicząca Rady Gminy 
poprosiła o przegłosowanie porządku obrad IV sesji Rady Gminy z zaproponowanym 
zmianami. 
 
Porządek obrad IV sesji  po zmianach Rada Gminy przyjęła jednogłośnie.  
 

 
P u n k  t  3 

 
Przyjęcie protokółu z III sesji Rady Gminy  

 
 
 
Protokół z III sesji Rady Gminy został wyłoŜony na sali obrad przed sesją. Do protokółu nie 
wniesiono uwag, został przyjęty bez odczytywania. 
 
 

P u n k t  4 
 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
 

 
Do Komisji Uchwał i Wniosków zgłoszono radnych:  Arkadiusza  Piśniaka,  Marka 
Mielczarka i  Jana  Juszczaka. 
 
Zaproponowany skład  Komisji Uchwał i Wniosków Rada Gminy przyjęła. 
 

 
P u n k t  5 

 
Informacja o mo Ŝliwo ściach pozyskiwania środków zewn ętrznych  

do wykorzystania przez Urz ąd Gminy i jednostki podległe  
 

 
 
Głos zabrał pan Przemysław Bajor – Prezes Firmy Consulting „Bajor” z Łodzi 
Jestem Prezesem firmy, która specjalizuje się w pozyskiwaniu środków na rozwój jednostek 
samorządu terytorialnego Dziękuję za zaproszenie. Mam nadzieję, Ŝe przybliŜę Państwu 
sprawy funduszy  Unii Europejskiej na nowy okres programowania.  
Nasz firma współpracuje z  jednostkami samorządowymi od Pomorza, Sopotu, Ełku, Łodzi 
oraz województwa mazowieckiego. Dotychczas pozyskaliśmy 500 mln zł dla naszych 
klientów. Mam nadzieję, Ŝe teraz wpadnie jak najwięcej funduszy do waszej Gminy. 
Znaleźliśmy się w nowym okresie programowania Unii Europejskiej. Do Polski napływają 
nowe fundusze na okres 2007-2013.. Po ostatnim okresie  2 lat mogę powiedzieć, Ŝe fundusze 
Unii Europejskiej są bardzo trudne do pozyskania.  Gmina ma olbrzymią szansę na rozwój ale 
jeŜeli  ją wykorzysta. Pieniędzy jest b.mało, chociaŜ w prasie, w telewizji mówi się Ŝe 
pieniędzy jest b.duŜo.  Jest to nic bardziej mylnego, chociaŜ kwota jest b.duŜa i dla nas 
niewyobraŜalna. Do pozyskania jest 95 mld zł, wydaje się, Ŝe jest to kwota olbrzymia,  jeŜeli 
jednak podzieli się ją na całą Polskę to wychodzi bardzo, bardzo  mało. Jako przykład podam, 
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Ŝe w województwie łódzkim na całą infrastrukturę drogową dostępne będzie 53 mld zł. Jest to 
kwota śmieszna, biorąc pod uwagę, Ŝe  mała droga gminna  kosztuje 2-3 mln zł. 
W związku z tym rozpocznie się niesamowita walka między samorządami, wygrają najlepsi. 
Odbędzie się konkurs wniosków,  które uzyskają akceptację, na nie będzie moŜna otrzymać 
dofinansowanie. Programów jest b.duŜo, najwaŜniejszym dla Was  jest tzw. Regionalny 
Program Operacyjny dla woj.łódzkiego na lata 2007-2013. W tym programie są dostępne 
środki dla jednostek samorządu terytorialnego na inwestycje jak:  kanalizację, drogi,  
turystykę, szkoły. Ten program jest wdraŜany przez Urząd Marszałkowski w Łodzi i tam 
składa się wnioski na nowy okres  programowania. Regionalny Program Operacyjny 
przewiduje  dofinansowanie zadania do 85%. Poza tym  w tym programie podatek VAT jest 
kosztem kwalifikowanym i jest zwracany. Konkurencja do tego programu będzie olbrzymia. 
Ci którzy złoŜą wnioski pierwsi,  będą mieć łatwiej.  Na dzień dzisiejszy Urząd 
Marszałkowski nie dysponuje jeszcze kadrami, które obsługiwałyby fundusze unijne, ani teŜ 
nie rozpoczął szkoleń pracowników. W Urzędzie Marszałkowskim powinno zatrudnić się 
około 200 osób do obsługi tych funduszy. 
Wersja optymistyczna, to składanie wniosków w m-cu sierpień, wrzesień. Chcę powiedzieć, 
Ŝe na dzień dzisiejszy jeszcze bardzo mało gmin rozpoczęło przygotowania do składania 
wniosków. JeŜeli Państwo  przygotujecie  wcześniej wszelkie wymagane dokumenty  do 
składania wniosków  i złoŜycie wniosek jako pierwsi, będziecie mieli łatwiej, konkurencja 
będzie mała. 
Regionalny Program Operacyjny Województwa Łódzkiego nie są to jedyne dostępne środki. 
Jest równieŜ Program Rozwoju Obszarów Wiejskich  i Odnowa Wsi. Są  tam  pieniądze na 
inwestycje sportowe, kulturalne a takŜe na kanalizację, wodociągi, internet.  W tym 
programie jest trochę gorsze dofinansowanie, które wynosi do 75% oraz podatek VAT 
najprawdopodobniej nie będzie kosztem kwalifikowanym. Fundusze te nadzoruje 
ministerstwo rolnictwa  i później Urząd Marszałkowski woj. łódzkiego.  
Będzie jeszcze duŜo innych programów. Rozwijać gminę moŜna takŜe w oparciu o środki 
społeczne z Europejskiego Funduszu Społecznego. Na róŜnego typu szkolenia, nawet dla 
dzieci oraz  dla osób odchodzących z róŜnych zawodów dofinansowanie jest w 100%. Warto 
po te szkolenia sięgać. 
Bardzo waŜna ideą jest tworzenie Lokalnych Grup Działania. Jest to temat b.trudny.  Lokalne 
Grupy  działają na rzecz Gminy i są to tzw.liderzy. Program nazywa się Lider Plus. Osoby  
wchodzące w skład Lokalnych Grup Działania wspólnie z Gminą dbają o jej rozwój. MoŜna 
powiedzieć, Ŝe oddajemy trochę władzy w ręce ludzi, którzy coś chcą zrobić. Oni będą 
pozyskiwać środki na teren Gminy.  W tym programie jest moŜliwość dofinansowania do 
100% na rozwój tradycji, sportu, historii itd. 
Są równieŜ środki z tzw. Funduszu Norweskiego. Nie są to środki z Unii Europejskiej ale są 
w strefie  wolnego handlu. Trudno się o nie starać, ale są. 
Mają być równieŜ nowe środki przeznaczone przez rząd szwajcarski. 
Zrozumienie i monitorowanie wszystkich dostępnych środków jest rzeczą b.trudną, poniewaŜ 
jest bardzo duŜo dostępnych środków róŜnych ambasad, fundacji, które dają środki na rozwój 
kultury, bardzo mało na drogi. Chcę powiedzieć, Ŝe u nas w firmie są 2 osoby, które tylko 
szukają  gdzie moŜna pozyskać środki. Ich zadaniem nie jest pisanie wniosków, ale cały czas 
monitorują internet w poszukiwaniu środków. Jak wyliczyliśmy ostatnio dla gmin dostępnych 
jest około 400 programów. 
Dla Gminy podstawowym dokumentem, który będzie załącznikiem do kaŜdego z wniosków 
jest plan rozwoju lokalnego,  który określać będzie Wasze inwestycje i plany rozwojowe do 
roku 2013. Jest to dokument pisany wg ściśle określonych wytycznych.  
Do kaŜdej planowanej inwestycji trzeba napisać wniosek i  studium wykonalności. W studium 
wykonalności musicie wykazać, Ŝe inwestycja jest potrzebna, np. musicie Państwo 
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udowodnić, Ŝe droga, którą budujecie jest potrzebna. Wiele inwestycji nie będzie mogło 
otrzymać dofinansowania z funduszu Unii Europejskiej. Mogą  wejść tylko drogi, które mają 
jakiś sens. Nie moŜna wykonać drogi w pole, która kończy się na jakimś drzewie i  prowadzi 
do nikąd. Droga musi prowadzić do zabudowań, najlepiej nie dwóch , ale Ŝeby było ich 
więcej. JeŜeli droga nie idzie do zabudowań, a  do lasu moŜna wniosek umotywować, Ŝe 
spełnia ona funkcje rozwoju turystyki. Wszystko musi  mieć określony sens. Drogi musza być 
dłuŜsze, nie 300 m, gdyŜ wyliczane są określone wskaźniki oddziaływania. 
Na pewno nie moŜecie się spodziewać, Ŝe otrzymacie środki na wszystkie wnioski, które 
złoŜycie. Składać wnioski trzeba. Myślę, Ŝe sukcesem Gminy będzie  jeŜeli pozyska środki na 
50% złoŜonych wniosków. Musicie być gotowi na pierwszy okres programowania. Jak to 
zrobić ustalę juŜ z pracownikami. 
Jako radni przyzwyczaić się musicie do biurokracji i zmian przepisów bowiem często nieraz 
będzie trzeba uchwalać małe dokumenty, zmieniać nazwy, kwoty itd. Czasem jest to 
uporczywe ale się opłaca. Dla kaŜdej miejscowości muszą być opracowane plany rozwoju. 
To tyle najwaŜniejszych informacji, jeśli będą jakieś pytania postaram się na nie 
odpowiedzieć. 
Radny Dudek – chodzi mi o dofinansowanie do dróg, a mianowicie: ile  musi być wkładu 
własnego Gminy, Ŝeby moŜna wystąpić z wnioskiem? 
Pan Przemysław  Bajor – wkład Gminy przy dofinansowaniu dróg wynosi 15% kosztów 
zadania, przy czym najpierw trzeba sfinansować z budŜetu całe zadanie. 
Wójt Gminy – w jakim okresie następuje refundacja poniesionych nakładów. 
Pan Przemysław Bajor -  refundacja powinna nastąpić w ciągu 3 miesięcy, zdarza się jednak  
Ŝe trwa  nieraz nawet rok. Urząd Wojewódzki, który nadzoruje płatności nie wyrabia się w 
czasie. Chcę powiedzieć, Ŝe jeden ze szpitali w Łodzi podał nawet do sądu Urząd 
Wojewódzki poniewaŜ na zwrot pieniędzy czekał 12 m-cy. 
Wójt Gminy -  rozumiem, Ŝe 15% własnego wkładu Gminy obowiązuje przy RPO. 
Pan Przemysław Bajor -  tak, 15 własnego wkładu obowiązuje przy RPO, natomiast w 
programie „Odnowa wsi” /budowa boisk, placów, rewitalizacja parków/  wymagany jest 
wkład środków własnych w wysokości ponad 40%. 
Jedyny wyjątek stanowią programy szkoleniowe, gdzie zwracane jest 100% kosztów. 
Podobnie jest w programie Lider Plus, otrzymuje się 100% środków na działalność. 
Radny Piśniak – czy są jakieś ograniczenia przy składaniu wniosków. 
Pan Przemysław Bajor –  Ograniczeń nie ma. Musicie jednak przy składaniu wniosków wziąć 
pod uwagę  moŜliwości budŜetowe, przy czym warto jest nawet w pierwszym okresie 
programowania wziąć kredyt na duŜą inwestycję. 
Radny Szaniec -  JeŜeli gmina np. weźmie kredyt na duŜą inwestycje, to jaka jest gwarancja, 
Ŝe pieniądze spłyną z zewnątrz. Kto sprawdza i czuwa na tym. 
Pan Przemysław Bajor – najpierw jest ocena wniosków. JeŜeli wniosek przejdzie ocenę 
pozytywną, to dopiero zaczynanie inwestycję.  
Zadanie musi być dokładnie wykonane jak przewiduje projekt i zgodnie z obowiązującymi 
przepisami. JeŜeli np .zrobicie drogę, a nie będzie ona miała takiej długości czy szerokości jak 
przewiduje projekt to zainwestowanych pieniędzy moŜecie nie odzyskać. Wiele gmin nie 
otrzymało zwrotu pieniędzy poniewaŜ nie przeprowadzono zgodnie z prawem procedury 
przetargowej. Dopatrzono się pewnych uchybień w przetargach. 
Radna Grześlak – chciałam podziękować za przedstawione nam dzisiaj informacje. Dziękuję 
panu Wójtowi, Ŝe zaprosił  osobę, która rozjaśniła nam coś niecoś na temat pozyskiwania 
funduszy z zewnątrz. Jestem radną juŜ 3 kadencję i chcę powiedzieć, Ŝe do tej pory  na ten 
temat nie wiedzieliśmy nic, Ŝyliśmy jak na jakiejś pustyni. Wyborcy od nas oczekują 
odpowiedzi, a my nie wiedzieliśmy czy środki do pozyskania  są czy nie. 
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Pan Przemysław Bajor – pieniędzy jest b.mało,  chociaŜ  prasa, radio czy telewizja nieraz 
podaje, Ŝe środków jest b. duŜo, Ŝe Gminy pieniędzy nie wykorzystują. Jest to nieprawda. 
Gminy b.szybko pozyskały środki i było ich za mało. Podam przykład: w województwie 
łódzkim na Odnowę Obszarów Wiejskich było złoŜonych 157 wniosków i tylko 12 z nich 
otrzymało dofinansowanie. Konkurencja jest b.duŜa, dlatego warto ocenić na wstępie czy 
inwestycja ma szanse na dofinansowanie. MoŜna wyliczyć wskaźniki, ocenić na początku, by 
nie wydawać na darmo pieniędzy na studium wykonalności czy  na projekt. Wniosek na drogę 
o długości 300m nie ma szans na dofinansowanie, zostanie przyjęty ale nie wygra w 
konkursie.  
Radny Dudek -  czy Pańska firma jest w stanie pomóc Gminie w przygotowaniu wniosku i 
jakie będą koszty z tym związane. 
Pan Przemysław Bajor -  koszty są inne jeŜeli współpracujemy na stałe z gminą. Najczęściej 
nie piszemy tylko samego wniosku. My chcielibyśmy o gminie wiedzieć jak najwięcej oraz 
zapoznać się z wszystkimi planowanymi inwestycjami. Wówczas my monitorujemy kaŜdą 
inwestycję. Wiemy np., ze jest termin składania wniosków w ambasadzie niderlandów i nie 
warto korzystać z  środków Unii Europejskiej, a właśnie z tej ambasady. Wówczas 
dogadujemy się jeśli chodzi o cenę, poniewaŜ dokumentacje są róŜne. 
Radny Dudek – Czy jest większa szansa na pozyskanie środków, jeŜeli wniosek jest składany 
przy pomocy Waszej firmy, czy teŜ trzeba „rozpychać się łokciami”. 
Pan Przemysław Bajor – „Rozpychać się trzeba”. śadna firma w tym równieŜ moja nie da 
100% gwarancji pozyskania środków. My mamy skuteczność około 81 %. Robimy wszystko 
aby wniosek przeszedł. 
Radny Majtyka -  nie odpowiedział Pan radnemu Dudkowi odnośnie kosztów. Gdybyśmy 
ewentualnie współpracowali z Pana Firmą na stałe, to jak kształtowałyby się koszty 
procentowo w stosunku do inwestycji. 
Pan Przemysław Bajor – JeŜeli nie współpracujemy z gminą to bierzemy opłatę za 
opracowanie konkretnego dokumentu. W przypadku stałej współpracy, większe Gminy płacą 
nam od 1 do 2 tys.zł za obsługę miesięcznie. JeŜeli chodzi o Gminę jak Wasza robimy to 
prawie za darmo. W ramach jednego zlecenia na opracowanie pierwszego dokumentu jakim 
jest plan rozwoju lokalnego, którego koszt wynosi od 8 do 9 tys.zł, monitorujemy później 
wszystkie inwestycje i pilnujemy aby plan rozwoju Gminy był wykonany w jak największym 
procencie.  
Radny Piśniak – przy 10 mln budŜecie Gminy, ile moŜemy pozyskać środków? 
Pan Przemysław Bajor  - w tej chwili nie odpowiem. Przy ocenie moŜliwości waŜne jest 
zadłuŜenie Gminy. Na pewno nie moŜecie Państwo złoŜyć 10 wniosków. 
Podam, Ŝe na początku pozyskiwania funduszy z Unii Europejskiej w gminie Maków 
k/Skierniewic, która była rekordzistką w pozyskiwaniu środków w woj.łódzkim w pewnym 
momencie „zadławił się budŜet”. Zwrot nakładów przewidziany był w okresie 3 m-cy, ale gdy 
refundacja  środków była z rocznym poślizgiem gmina musiała mocno się zadłuŜyć. O ile 
pamiętam w tej gminie przeszło 8 wniosków infrastrukturalnych o wartości 1,5  - 2 mln 
zł/drogi, szkoła, kanalizacja , mała hala sportowa/ 
Chcę równieŜ powiedzieć, Ŝe duŜym kłopotem jest brak kadry w Urzędzie Marszałkowskim 
odpowiedzialnej za pozyskiwanie funduszy z Unii Europejskiej.  Osoby, które pracowały przy 
ostatnich funduszach będą jeszcze je  rozliczać albo juŜ odeszły do bardziej płatnej pracy.  
Urząd Marszałkowski w Łodzi musi pozyskać nową kadrę. Inne Urzędu Marszałkowskie 
szkolą kadrę juŜ od maja ub.roku. 
Mamy biura w całej Polsce, spotykamy się z róŜnymi konsultantami na róŜnorakich 
sympozjach i oceniając,  województwo łódzkie ma najniŜsze notowanie w zarządzaniu 
funduszami unijnymi. 
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Radny Mielczarek – czy nie uwaŜa Pan, ze przy podziale tych funduszy na „górze” nie będą 
brane pod uwagę względy polityczne. 
Pan Przemysław Bajor -  UwaŜam, Ŝe tak. Ja jestem apolityczny. 
Chciałbym równieŜ poinformować, Ŝe jest złoŜony wniosek do tzw. indykatywnego programu 
rozwoju regionalnego, w którym są określone najwaŜniejsze inwestycje w województwie. Z 
nie potwierdzonych informacji wiem, Ŝe wniosek powiatu wieluńskiego przeszedł kolejną 
kwalifikację i znalazł się w ostatniej 50 –ce.  Na 250 złoŜonych wniosków wybranych zostało 
50 wniosków i w najbliŜszym czasie rozstrzygnie się, które z tych 50 wniosków zostaną 
wybrane. 
Wójt Gminy – na dzień obecny nie wiemy czy  jest to wniosek Powiatu czy Związku Gmin. 
Wniosek powiatu jest na 200 ml zł, a Związku Gmin ponad 40 mln zł.. 
Pan Przemysław Bajor -  na pewno 2 wnioski nie przejdą,. Próbować trzeba jednak wszędzie. 
Przewodnicząca Rady -  PoniewaŜ więcej pytań nie ma, dziękuję bardzo za przybliŜenie nam 
tematu pozyskiwania środków. Na pewno nie jest łatwo, ale kto powiedział, Ŝe będzie łatwo. 
Nie mniej jednak trzeba starać się o pozyskiwanie środków. 
Pan Przemysław Bajor –  Ŝyczę aby jak najwięcej środków spłynęło na Waszą gminę. 
 
 
 

P u n k t  6 
 

Informacja Wójta o działalno ści mi ędzy sesjami  
 

Wójt Gminy, Tomasz Kącki przedstawił  sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Mokrsko w 
okresie miedzy sesjami 29 grudnia 2006 – 30 stycznia 2007r./sprawozdanie stanowi załącznik 
Nr 1 do protokółu/ 
Przewodnicząca Rady -  podziękowała za złoŜenie informacji i zwróciła się do radnych z 
zapytaniem: czy ktoś z radnych w sprawie złoŜonego sprawozdania przez Wójta pragnie 
zabrać głos ? 
Radny Szaniec – rozmawiałem z  mieszkańcami Mokrska i w związku z tym chciałem się 
zapytać, czy Urząd Gminy nie mógłby pomóc mieszkańcom w załatwieniu niskoprocentowej 
poŜyczki aby mogli podłączyć się do  kanalizacji. Wybudowany został odcinek sieci 
kanalizacyjnej, a nie ma podłączeń. UwaŜam, Ŝe prędzej czy później musimy to zrobić. 
Przewodnicząca Rady -  uwaŜam, Ŝe wnioskuje Pan aby poprosić tych ludzi na spotkanie i 
porozmawiać na temat podłączenia.  
Radna Grześlak – mam pytanie odnośnie wyborów do Izb Rolniczych, czy są gdzieś 
wywieszone informacje o wyborach. Na pewno wiele osób nie wie, Ŝe są wybory do Izb 
Rolniczych. 
Wójt Gminy -  informacje są wywieszone w Urzędzie Gminy, u sołtysów na tablicach 
ogłoszeń oraz w sklepach. 
Radny Rzepka – na ostatniej Komisji  zgłaszałem uszkodzenie dachu na budynku wiejskim 
naprzeciwko kościoła w Komornikach. Podczas ostatniej wichury zostało  zerwanych 10 
dachówek. Gdy nie  zabezpieczymy dachu, moŜe być zerwanych następnych 100.  UwaŜam, 
Ŝe wystarczy 1 pracownik  aby naprawić dach. JeŜeli takich dachówek nie ma, to naleŜałoby  
zabezpieczyć dach w inny sposób np. przykryć folią. Rozmawiałem z sołtysem, który 
powiedział, Ŝe w szczycie  budynku zostało równieŜ wyrwane okno.  
Wójt Gminy –  sprawa została przekazana do załatwienia p.Gmurowi. 
Sekretarz Gminy -  Szanowni radni, musimy przyjąć jakąś systematykę w interpelacjach. Jak 
pan Wójt powiedział, sprawa jest przekazana do załatwienia. Do tej pory było tak, Ŝe 
informacja o załatwieniu zgłoszonych interpelacji na sesjach czy komisjach  była 
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przedstawiana na następnej sesji. Musimy mieć czas aby zareagować, sprawdzić, wysłać  
pisma   itd. Wnioski i interpelacje zostały przekazane odpowiednim pracownikom, działania 
zostały podjęte. Chcę powiedzieć, Ŝe aby załatwić wniosek niejednokrotnie potrzebne są 
środki. Wszystko zaleŜy od budŜetu, czy znajdą się pieniądze. Staramy się załatwić sprawy 
jak  moŜna najtaniej i sprawnie. Nie wymagajcie od nas abyśmy byli „straŜą poŜarną”.  
Realizujemy w pierwszej kolejności te rzeczy, które są w danym momencie najwaŜniejsze i 
zgodne z harmonogramem i budŜetem. Nie wszystko da się załatwić od ręki i na telefon. 
Wójt Gminy. – na pewno dach zostanie naprawiony. 
 
PoniewaŜ więcej zapytań ani uwag do sprawozdania nie było, Przewodnicząca podziękowała 
panu Wójtowi za złoŜenie sprawozdania i przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                                                                                                                          
 
 

P u n k t  7 
 

Uchwalenie planu pracy Rady oraz Komisji na 2007r  
 

Pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt planu pracy Rady 
Gminy na 2007r  /zał.Nr  2/ 
Następnie poprosiła Przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie projektów 
planu pracy Komisji na 2007r. 
Pani GraŜyna  Grześlak przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej /zał.Nr 3/ 
Pan Arkadiusz Piśniak – zapoznał radnych z projektem planu pracy Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Spraw Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego./zał.Nr 4/ 
Pan Jan Juszczak  - przedstawił projekt planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska / zał.Nr 5/ 
 
Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie 
projektu uchwały /Zał.Nr 6/ 
 
 
Rada Gminy  po zapoznaniu się z planem pracy Rady oraz Komisji na 2007r podjęła 
jednogłośnie uchwałę Nr IV/9/07 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy oraz 
Komisji na 2007 rok. 
 

 
P u n k t  8 

 
Informacja delegata Gminy Mokrsko, członka Rady Pow iatu Wielu ńskiego  

Izby Rolniczej Województwa Łódzkiego o działalno ści w kadencji 2002-2006  
 

Głos zabrał pan Euzebiusz Kotyś – delegat Gminy do Izby Rolniczej Województwa 
Łódzkiego. 
Dziękuję za zaproszenie na sesję. Jednocześnie proszę o usprawiedliwienie pani Janiny 
Sobota, która równieŜ została zaproszona. Nie mogła jednak przybyć,  poniewaŜ  musiała 
wyjechać w waŜnych sprawach rodzinnych. 
UwaŜam, Ŝe 4 lata pracy w Izbach Rolniczych nie są stracone. Szkoda, Ŝe nie byłem 
zapraszany częściej na sesje. Łatwiej byłoby wówczas nam i Wam przenieść i przekazać 
niektóre sprawy i problemy, którymi się zajmowaliśmy. 
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Pozwolę sobie przedstawić sprawy jakimi zajmowaliśmy się w latach 2002-2006. /zał.Nr  7/ 
Przewodnicząca Rady – dziękuję p.Kotysiowi za złoŜenie sprawozdania i przybliŜenie spraw, 
którymi zajmowała się  Izba Rolnicza. 
Radna Grześlak – Jak wynika ze sprawozdania, wiele się działo w czasie tych 4 lat. 
Powiedział Pan, Ŝe nie był zapraszany na sesję. Wywołał  radnych z poprzedniej kadencji,  
dlatego czuję się w obowiązku odpowiedzieć, Ŝe jakoby wracamy  do tej „pustyni 
informacji”. Radny teŜ wszystkiego nie wie, oczekujemy informacji od Urzędu Gminy czy 
p.Wójta. Było jak było, radni poprzedniej kadencji najlepiej wiedzą jak było  
Dziękujemy za rozjaśnienie tematu, wiemy co  delegaci robili w sprawach mieszkańców wsi. 
Myślę,  Ŝe w przyszłości na bieŜąco będą składane informacje, a nie na koniec kadencji. 
Sekretarz Gminy, Wacław Urbaniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowny 
Delegacie! Chciałem przybliŜyć  jaka jest procedura ogłaszania suszy na terenie Gminy. 
Prawo mówi, Ŝe ogłoszenie jest na wniosek poszkodowanych. Całe szczęście, Ŝe pan Kotyś 
był wtedy w Urzędzie Gminy i ja wymogłem na nim aby napisał wniosek. Było to w tydzień 
po posiedzeniu Izby Rolniczej gdzie podjęto uchwałę w zakresie udzielenia pomocy rolnikom 
w związku z suszą. Z tej instytucji nie było do nas Ŝadnych  informacji  dotyczącej problemu 
suszy. 
Urzędnik Gminy tj.pani Małgosia Stanek zajmująca się rolnictwem  była w tym czasie na  
urlopie. Została ściągnięta z urlopu i  wszczęła całą procedurę. Wystąpiła z pismem do 
Urzędu Wojewódzkiego i Starostwa  a ponadto do Instytutu  Meteorologii  i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu aby potwierdzili poprzez obserwacje suszę na naszym terenie . Po 
uzyskaniu wszystkich niezbędnych informacji została powołana komisja, która szacowała 
szkody. Komisja jeździła po terenie i sprawdzała. Nie wszędzie moŜna było sprawdzić 
poniewaŜ, na niektórych polach było juŜ po zbiorach. Na przyszłość mam prośbę aby rolnicy  
zgłaszali  problem suszy czy powodzi wcześniej.  
Jest jeszcze inny aspekt, a mianowicie: jeŜeli ogłasza się suszę na danym terenie to rolnicy 
mają prawo starać się o poŜyczki czy kredyty suszowe. Trzeba uczulić rolników aby nie bali 
się składać wniosków suszowych, poniewaŜ złoŜenie wniosków nie narzuca wzięcia poŜyczki 
czy kredytu. Część mieszkańców  nie złoŜyło wniosków poniewaŜ nie byli zainteresowani 
poŜyczką, choć jak pan Kotyś powiedział były  atrakcyjne.  PoniewaŜ nie złoŜyli wniosków 
nie mogli równieŜ ubiegać się później o jednorazową pomoc z opieki społecznej.  Na 
początku myśmy teŜ tego nie wiedzieli. Mamy takie  prawo, jakie nam nasi parlamentarzyści 
uchwalają. Jest nie spójne i  wzajemnie się wykluczające. Prawo nie zawsze pozwala nam 
postępować tak, jak oczekują od nas mieszkańcy. 
Radny Mielczarek –  korzystając z obecności p.Kotysia, który jest równieŜ Przewodniczącym 
Rady Nadzorczej BS w Ruścu działającym na naszym terenie,  chciałbym zwrócić się z 
pytaniem:  
-czy nie moŜna byłoby zainstalować bankomatu przy banku,  poniewaŜ w sobotę i niedzielę 
  bank jest nieczynny? 
- czy bank osiągnął próg 1.000.000 euro  wymaganego  do dalszej egzystencji, czy moŜna 
   liczyć na pozostanie oddziału na naszym terenie i rozwój  banku. 
Pan Kotyś –  sprawa zainstalowania  bankomatu była poruszana na posiedzeniu Rady 
Nadzorczej. Aby zainstalować bankomat trzeba ponieść określone koszty. Być moŜe byłby 
juŜ zainstalowany, ale w tej chwili najwaŜniejszą sprawą jest osiągnięcie przez bank progu 1 
mln euro i obecnie wszystkie zyski jakie osiągamy dopisywane są do kapitału. JeŜeli na 31 
grudnia 2007r nie osiągniemy progu 1 mln euro będziemy zmuszeni  przyłączyć kogoś do 
nas, albo ktoś nas wchłonie. 
JeŜeli uzyskamy ten próg,  a będą nadal Przewodniczącym to na pewno  sprawę bankomatu 
załatwimy. 
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Sołtys  Cichos –  mam pytanie dotyczące przekwalifikowania gruntów. Podam przykład: cała 
działka ma 1 ha,  w tym 89 arów to grunty  orne, a 20 łąka. Rolnik chce przekwalifikować 20 
arów łąki na grunt orny. Z jakiej powierzchni będzie płacił, bo podobno geodeci pobierają 
opłatę za całą działkę a nie tylko od powierzchni  podlegającej przekwalifikowaniu. 
Pan Kotyś -  z tego co ja wiem, to opłat jest od powierzchni całej działki. 
Pan Szaniec -  rolnicy składali wnioski o przekwalifikowanie do Urzędu Gminy po to, Ŝe 
miało być taniej, niŜ gdyby wnioski były składane przez rolników indywidualnie.   
Sołtys Cichos -  było mówione, Ŝe rolnik miał płacić 150 zł od  1 ha. 
Wójt Gminy –  po to były podjęte działania odnośnie zbiorowego przekwalifikowania 
gruntów, Ŝe miało być taniej. JeŜeli geodeci przyjmą większe zadania, mogą zaproponować 
znacznie niŜszą stawkę niŜ  gdyby wzięli za pojedyncze zlecenie. To, Ŝe ktoś złoŜył wniosek 
o przekwalifikowanie gruntów, nie znaczy, Ŝe będzie dla niego zrobione. Wnioski zostały 
przesłane i  zostanie wycenione ile dany rolnik będzie musiał zapłacić. Wówczas zdecyduje  
czy chce mieć to zrobione czy nie. Z budŜetu Gminy nie moŜemy do przekwalifikowania 
dopłacać. 
Czy  jest to potrzebne czy nie?  Rok 2006   miał być ostatnim rokiem gdzie nie była jeszcze 
wymagana zgodność uŜytkowania gruntów z ewidencją geodezyjną przy składaniu wniosków 
o dopłaty unijne przez rolników. MoŜe w tym roku teŜ nie być wymagane, ale czy tak.  
Radny Majtyka  - jeŜeli pan Kotys przejdzie do Izby Rolniczej to chciałbym aby zajął się 
sprawą trzody chlewnej. Według mnie produkcja trzody chlewnej powinna być uregulowana 
podobnie jak jest z mlekiem. Rolnik powinien wiedzieć ile moŜe wyprodukować i za jaką 
cenę sprzeda. JeŜeli wyprodukuje więcej to będzie miał zapłacone po cenie rynkowej.  
Przewodnicząca Rady – skończyła się kadencja do Izb Rolniczych, 4 lutego są planowane 
wybory, nie wiem czy wszyscy  są poinformowani kto ma prawo głosować i kto kandyduje. 
Pan Kotyś – Prawo głosowania ma kaŜdy kto jest podatnikiem podatku rolnego. 
Wójt Gminy –  Wg ordynacji wyborczej do izb rolniczych podatnikiem moŜe być  ktoś kto 
ma działkę 15 a, a ktoś kto ma 100 ha ale grunty figurują tylko na męŜa to w takim przypadku  
Ŝona nie ma juŜ prawa głosowania. 
Radny Podyma -  ile  będzie punktów i gdzie  moŜna głosowania. 
Wójt Gminy -  Na terenie Gminy jest tylko 1 punkt głosowania  w Urzędzie Gminy w 
Mokrsku. Z naszej Gminy kandydują 4 osoby: pan Kotyś Euzebiusz, pani Sobota Janina, 
Majtyka Maciej i Zbigniew Szkudlarek. 
Przewodnicząca Rady – dziękuję delegatowi za wyjaśnienie nam niektórych spraw. W 
niedzielę są wybory. Nie wiem kto zostanie wybrany. Na pewno będzie przyzwolenie radnych 
i moje aby delegata częściej zapraszać na posiedzenie Rady, byśmy byli na bieŜąco 
informowani o podejmowanych działaniach. przez Izbę Rolniczą. 
 
 

P u n k t   9 
 

Uchwalenie rocznego programu współpracy  
z organizacjami pozarz ądowymi  

 
 
Głos zabrał Wacław Urbaniak, Sekretarz Gminy. 
Pani Przewodnicząca Rady, Wysoka Rado! 
Otrzymaliście Państwo na komisji wspólnej projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego łącznie z programem na rok 2007. 
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Ustawa o samorządzie gminnym oraz o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie 
zobowiązuje nas do corocznego uchwalania rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. Ten program był omawiany 
i dyskutowany za poprzedniej Rady. Mam nadzieję, Ŝe Państwo mieliście wystarczająco duŜo 
czasu aby zapoznać się z programem na 2007 rok. Treść programu jest taka sama jak w roku 
poprzednim, z tych względów, Ŝe wypracowaliśmy b.dobry zapis programu. Aktualizujemy 
tylko czas na który ma obowiązywać. Jest to program otwarty dla wszystkich organizacji 
pozarządowych Gminy Mokrsko. Z praktyki wiem, Ŝe do tej pory organizacją pozarzadową, 
która  realizuje zadania Gminy w ramach tego programu  jest Gminne Zrzeszenie Klubów 
Sportowych. Co roku ogłaszamy konkurs na realizację zadań Gminy z zakresu kultury 
fizycznej. Chcemy utworzyć jeszcze  Stowarzyszenie Przyjaciół Gminy Mokrsko, które  w 
tym programie będzie uczestniczyć . 
JeŜeli  wolą Państwa jest go uzupełnić, to moŜna to uczynić, gdyŜ Rada ma takie prawo, a 
jeŜeli nie, to prosiłbym o zaakceptowanie programu w takiej wersji jakiej został opracowany. 
Wójt Gminy – Ten program na ten rok niewiele nam zmieni sytuację, która jest jeśli chodzi o 
organizacje pozarządowe. Jest Gminne Zrzeszenie Klubów Sportowych, dla którego 
właściwie został ogłoszony konkurs na rozpowszechnianie zadań z zakresu kultury fizycznej. 
Na razie stowarzyszenie Ŝadnych z zewnątrz dotacji nie otrzymuje. W gminie działa jeszcze 
„Strefa Akcji”, którą prowadzi pani Smolnik. W przyszłości będzie to stowarzyszenie. W 
przyszłym roku moŜemy się pokusić o zmiany budŜetowe. JeŜeli ustalimy jakieś zadania jak 
np. zorganizowanie  konkursu czy spotkania,  wówczas moŜemy rozpisać konkurs do którego 
moŜe przystąpić między innymi Stowarzyszenie Przyjaciół Gminy Mokrsko oraz inne róŜne 
organizacje pozarządowe. My jako Rada decydujemy czy przekazać środki dla 
stowarzyszenia np.z Gminnej Komisji RPA.  Stowarzyszenie będzie jak gdyby częściowo 
beneficjentem budŜetu Gminy i realizować zadania Gminy. Poza tym moŜe jeszcze 
pozyskiwać inne środki. 
Gminne Zrzeszenie Klubów Sportowych na ten rok ma obniŜoną dotację o 30 tys.zł.  
Te pieniądze chcemy przeznaczyć na rewitalizację parku i budowę boisk sportowych w 
Mokrsku i Chotowie . 
 
PoniewaŜ więcej uwag ani zapytań nie było Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał 
i Wniosków o przedstawienie projektu uchwały./ Zał.Nr 8/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr IV/10/07 w sprawie uchwalenia 
rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego. 

 
 
 

P u n k t  10 
 
 

Podjęcie uchwał w sprawie:  
 
 

a/zarządzenia wyborów do organów samorz ądu mieszka ńców wsi  
 
Głos zabrała pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady Gminy. Kadencja organów sołectwa 
trwa 4 lata. Ostatnie wybory sołtysów i członków Rady Sołeckiej w gminie odbyły się w 
dniach od 3 do 19 lutego 2003 roku. 
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Sołtys oraz członkowie rady sołeckiej wybierani są w głosowaniu tajnym, bezpośrednim 
spośród nieograniczonej liczby kandydatów, przez stałych mieszkańców sołectwa 
uprawnionych do głosowania. 
Wybory do organów sołectwa zarządza Rada Gminy w drodze uchwały. Zebranie wiejskie, na 
którym ma być dokonany wybór sołtysa, rady sołeckiej zwołuje Wójt Gminy. Zarządzenie 
Wójta w sprawie zebrania wiejskiego określa dzień, godzinę, miejsce i porządek dzienny 
zebrania oraz przewodniczącego zebrania wyznaczonego spośród  członków Rady Gminy. 
Zarządzenie Wójta podaje się do publicznej wiadomości mieszkańców sołectwa na tablicy 
ogłoszeń u sołtysa oraz w formie kurend co najmniej na 7 dni przed ustaloną datą zebrania. 
Wstępnie został ustalony kalendarzyk zebrań sprawozdawczo-wyborczych, z którym 
zapoznam radnych. 
 
PoniewaŜ zapytań ani uwag nie było Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały /zał.9/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr IV/11/07 w sprawie zarządzenia 
wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi w gminie Mokrsko 
 
 
b/ Odwołania delegowanego przedstawiciela do Zgroma dzenia Zwi ązku Gmin 
     Ziemi Wielu ńskiej oraz delegowanie przedstawiciela Rady Gminy d o 
Związku Gmin Ziemi Wielu ńskiej  
 
 
Przewodnicząca Rady  - poniewaŜ ten punkt został wprowadzony do porządku obrad sesji na 
wniosek Wójta, proszę o zabranie głosu p.Tomasza Kąckiego, Wójta Gminy. 
Wójt Gminy, Tomasz Kącki – Kadencja przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin 
trwa 4 lata. Obecnie jest trzeci rok. Moja prośba przede wszystkim wynika z tego, Ŝe 
wkraczamy w nowy moment, w okres działań  pozyskiwania środków i funduszy unijnych. 
Związek Gmin będzie b.intensywnie pracował aby te środki pozyskiwać. UwaŜam, Ŝe nowe 
spojrzenie na to, co dzieje się w Związku Gmin, jak będziemy do podejmowanych działań 
podchodzili zarzutuje, Ŝe pewne rzeczy, które byśmy chcieli zostaną osiągnięte. 
Po drugie, mówię o tym b.szczerze, Ŝe do obecnego delegata nie mam aŜ tak ogromnego 
zaufania jak bym chciał mieć do osoby, która zasiada w Związku Gmin. Moja prośba jest o 
zmianę delegata. 
Radny Dudek Czesław – Wysoka Rado! Uzasadnienie podane przez p.Wójta nie jest aktualnie 
skonsultowane z nikim.  Pan Grzegorz Smugowski – Przewodniczący Zgromadzenia nie 
udzielał Ŝadnych informacji co do pracy mojej osoby w Związku Gmin. Mogłem postarać się 
o opinię Przewodniczącego Związku Gmin, która pracowałaby na moją korzyść. Nie zrobiłem  
tego. JeŜeli chodzi o zaufanie, to wiem i jestem przekonany, Ŝe pan Wójt nie darzy mnie 
zaufaniem. Po drugie uwaŜam, Ŝe są to sprawy polityczne. JeŜeli mam być tym złem 
pracującym na niekorzyść Związku Gmin, to nie widzę przeszkód by mnie odwołano. 
Rozmawiałem z wszystkimi delegatami Związku Gmin i opinia na temat mojej osoby jest 
inna. Raz tylko spotkaliśmy się z p.Wójtem na posiedzeniu Zgromadzenia Związku Gmin w 
Białej. UwaŜam, Ŝe moim obowiązkiem  jako radnego i delegata Gminy  jest współpracować 
z Wójtem i Związkiem Gmin. Nie jestem i nie byłem przeciwnikiem współpracy. Sądziłem , 
Ŝe nasze prywatne sprawy  naleŜy odłoŜyć do szuflady. 
Przewodnicząca Rady – radni poprzedniej kadencji to wiedzą, ale nowi zapewne nie i dlatego 
chciałam zapytać: pan Wójt do Związku Gmin wchodzi obligatoryjnie, natomiast Rada 
wybiera 1 delegata, czy tak? 
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Wójt Gminy – Wójt wchodzi obligatoryjnie, natomiast Rada wybiera 1 przedstawiciela 
Gminy. Nie musi to być radny. 
Radny Dudek  - kadencja Związku Gmin kończy się w  marcu czy kwietniu 2008r i wtedy 
wszyscy delegaci będą wybierani na nowo. 
Wójt Gminy- chcę powiedzieć, ze zmiana delegata nastąpiła równieŜ  w gminie Biała. 
 Rada Grześlak -  chciałam znowu zabrać głos odnośnie przepływu informacji. Pan jako 
delegat czy teŜ dawny Wójt nie informował nas ile razy zbiera się Związek Gmin. 
Radny Dudek – zgodnie z planem pracy Zgromadzenia Związku Gmin odbywały się 3-4 razy 
w roku. 
Radna Grześlak – wydaje mi się, Ŝe skoro Gmina miała swojego delegata to my jako Rada 
powinniśmy być zapoznani czym zajmował się Związek Gmin. Nie mieliśmy takiej 
informacji.  Nie wiem czy to było celowe, czy nie było woli aby nas informować, czy moŜe 
delegaci nie uczestniczyli w posiedzeniach. Być moŜe jest czas aby to zmienić, by informacje 
takie do nas docierały. 
Radny Dudek -  wydawało mi się, Ŝe wystarczyło jak pan Wójt w swoim sprawozdaniu 
informował o posiedzeniach  i działaniach podejmowanych przez Związek Gmin. 
Prosiłbym o wyciągnięcie wszystkich sprawozdań, w których pan Wójt przedstawiał czym 
zajmował się Związek Gmin. 
Radny Szaniec – ile jako Radę kosztuje udział  naszej Gminy w Związku Gmin Ziemi 
Wieluńskiej. 
Radny Dudek – z budŜetu gminy na Związek Gminy płacimy 1 zł od mieszkańca. Jest to 
kwota około 5750 zł  rocznie. 
Będąc przy głosie chciałbym zapytać się, jak widzi pan Wójt współpracę ze Związkiem 
Gmin? 
Wójt Gminy – Radny Dudek sugeruje, Ŝe Gmina Mokrsko chce wystąpić ze Związku Gmin. 
JeŜeli chodzi o współpracę to mam świadomość, ze bycie jednej Gminy moŜe spowodować, 
Ŝe coś zyskamy. Bycie w jakiejś organizacji da nam być moŜe , Ŝe zyskamy więcej. Nie 
uwaŜam za skuteczne wyjście ze Związku Gmin choćbyśmy mieli płacić 5 tys.zł. 
UwaŜam coś innego za bardzo waŜnego. My mamy zacząć sprzedawać na Związku Gmin 
swoje pomysły i starać się aby były realizowane. Na dzień dzisiejszy wydaje mi się, Ŝe to co 
moŜe chciało Mokrsko, nigdy nie wyszło na wierzch. Nigdy nie było brane pod uwage nasze 
planowanie,  czy zamierzenia. 
Pan Bajor mówił na temat inicjatyw wspólnot lokalnych. Jest złoŜony wniosek przez 
stowarzyszenia Zakole Warty w zakresie Programu Lider. Proszono nas o pewne środki. 
Biorąc pod uwagę moŜliwości pozyskiwania środków zewnętrznych, warto przystąpić do 
jakiegoś stowarzyszenia, choćby nas to trochę kosztowało. Być moŜe, nie mówię na pewno 
zaowocuje to tym, Ŝe w rankingu otrzymamy o 2-3 punkty więcej i nasz wniosek będzie na 25 
a nie 27 miejscu. 
Radny Dudek –  Są moŜliwości pozyskiwania środków unijnych na gospodarstwa 
agroturystyczne. Jest utworzone Stowarzyszenie Agroturystyczne Ziemi Wieluńskiej, które 
swoją siedzibę ma w Osjakowie i którego jestem członkiem.  Dofinansowanie do gospodarstw 
agroturystycznych wynosi 50% poniesionych kosztów. Z takich środków skorzystało 
gospodarstwo w Krzeczowie, Dzietrznikach i gminie Osjaków.  
Pan Wójt w swoim wystąpieniu mówił o pozyskiwaniu środków unijnych. Czy ja umiem czy 
nie pozyskiwać środki, nie mnie jest oceniać. Rada ma prawo powołać i odwołać daną osobę, 
ale chciałbym aby były wszystkie sprawy rzetelnie przekazane. 
 
PoniewaŜ więcej głosów w dyskusji nie było, Przewodnicząca Rady zwróciła się z 
zapytaniem: kto jest za odwołaniem z delegata do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi 
Wieluńskiej pana Czesława Dudka proszę o podniesienie ręki. 
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Za odwołaniem było 6 radnych, 1 radny  był przeciw i 7 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
W związku z takim wynikiem głosowania Pani Przewodnicząca stwierdziła iŜ Rada Gminy 
odwołała pana Czesława Dudka z delegata Gminy do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi 
Wieluńskiej. 
Następnie poprosiła o zgłaszanie kandydatów na delegata do Zgromadzenia Związku Gmin 
Ziemi Wieluńskiej. 
Radny Juszczak – zgłaszam  jako kandydata radnego Grzegorza Majtykę. 
Radny Słowik -  ja proponuje radną Grześlak GraŜynę. 
Radna Grześlak –  rezygnuję z kandydowania. 
Radny Kmiecik – czy moŜe być zgłoszony ponownie  radny Czesław Dudek ? 
Przewodnicząca Rady -  Nie odpowiem na to pytanie.  Przydałaby się tutaj opinia radcy 
prawnego. Nie wiem jakby w tym przypadku wyglądało głosowanie, bowiem  Rada odwołała 
wcześniej radnego Dudka z delegata do ZG ZW. 
Wójt Gminy – proponuję krótką przerwę, a my zadzwonimy do radcy. 
Przewodnicząca Rady -  moja wiedza nie sięga tak daleko, a chciałabym zrobić to dobrze. W 
związku z tym ogłaszam 5 minutową przerwę, a p.Sekretarza proszę o skontaktowanie się z 
radcą prawnym. 
 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca Rady   - wznawiamy obrady. Zgłoszona została 1 kandydatura na delegata 
Związku Gmin  Ziemi Wieluńskiej pana Grzegorza Majtyki oraz zapytanie  czy pan Dudek 
moŜe kandydować. Odpowiedź brzmi tak. 
PoniewaŜ mamy jedną kandydaturę, pytam się czy ktoś chce jeszcze zgłosić innego 
kandydata. 
Radny Kmiecik -  ja zgłosiłem zapytanie, czy pan Dudek moŜe kandydować, bo nie 
wiedziałem. Myślałem, Ŝe będzie to zgodna, szanująca się Rada, a jak widać są podziały 
polityczne. 
Radna Grzeslak – podziały polityczne to były juŜ dawno. Był pan poprzednio sołtysem, 
uczestniczył w sesjach, to powinien pan wiedzieć jak było. Doświadczyłam tego na własnej 
skórze. Nie będę jednak tego tematu kontynuować. 
Radny Majtyka -  uwaŜam, Ŝe nie ma Ŝadnych podziałów politycznych. Pan Wójt reprezentuje 
gminę i skoro ma się starać o pozyskanie środków unijnych i wyraźnie powiedział, Ŝe nie 
widzi współpracy z radnym Dudkiem, to powinniśmy uszanować jego wolę. 
Radny Dudek – nie chciałem powiedzieć, Ŝe są podziały polityczne. Jest część nowych 
radnych, którzy nie wiedza pewnych spraw. Bądźmy jednak otwarci i szczerzy. W Urzędzie 
Gminy została zatrudniona pani Beata Marczak. Pracowała dawniej w Biurze posła Borczyka, 
który  był posłem z Samoobrony. 
Przewodnicząca Rady  - proszę nie zmieniać tematu, trzymać się porządku obrad. 
Jeszcze raz pytam się, czy ktoś chce zgłosić kandydata na delegata do Zgromadzenia Związku 
Gmin Ziemi Wieluńskiej. 
 
PoniewaŜ więcej kandydatów nie zgłoszono, Przewodnicząca Rady zwróciła się z 
zapytaniem: kto jest za tym  aby pan Grzegorz Majtyka był delegatem do Zgromadzenia 
Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej? Proszę o przegłosowanie. 
 
13 radnych było za powołaniem radnego Grzegorza Majtykę na delegata do 
Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej, 1 radny był przeciw. 
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Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie 
projektu uchwały./zał.Nr 10/ 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę Nr IV/12/07 w sprawie odwołania delegowanego 
przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej oraz delegowanie 
przedstawiciela Rady Gminy do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej przy 
jednym głosie przeciw. 
 
 
c/ zmiany uchwały Rady Gminy w sprawie ustalenia za sad wypłaty diet dla 
przewodnicz ących organów wykonawczych jednostek pomocniczych or az 
zwrotu kosztów podró Ŝy słu Ŝbowych.  
 
Głos zabrała pani Sabina Sokół, Przewodnicząca Rady Gminy.  
Zasady na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej 
/sołtysowi/  będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróŜy słuŜbowej określa Rada 
Gminy. 
Uchwała z dnia 29 listopada 199 roku Rada Gminy sołtysowi za udział w sesjach i komisji 
ustaliła dietę w wysokości 2 diet przysługujących pracownikowi z tytułu podróŜy słuŜbowej 
na obszarze kraju. 
W związku z wnioskami zgłaszanymi na sesjach Rady Gminy o podwyŜszenie diet sołtysom 
proponuje się ustalenie diet dla sołtysów za udział w sesji czy komisji Rady w wysokości 3 
diet przysługujących pracownikowi z tytułu podróŜy słuŜbowej. Obecnie pełna dieta wynosi 
23 zł. 
 
PoniewaŜ zapytań ani uwag  nie było Przewodnicząca  Rady poprosiła Komisję Uchwał i 
Wniosków o przedstawienie projektu uchwały. /Zał.Nr 11/ 
 
Rada Gminy podjęła jednogłośnie uchwałę Nr IV/13/07 w sprawie ustalenia zasad 
wypłaty diet dla przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 
oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych. 
 
Pani Ciura ElŜbieta, sołtys  W imieniu własnym oraz wszystkich sołtysów chciałam 
podziękować Radzie Gminy oraz panu Wójtowi za podwyŜszenie diet sołtysom. 
Pani Renata  Nagła, Skarbnik Gminy – mam propozycję odnośnie wypłaty diet dla sołtysów. 
Za poprzedniej Rady mieliśmy jeszcze w kasie pogotowie kasowe. Od roku 2003 pogotowia 
kasowego nie mamy,  poniewaŜ  było to zakwestionowane przez RIO. W kasie prowadziliśmy 
tylko doraźne wypłaty jak: wypłaty diet oraz drobne rachunki. W kaŜdy poniedziałek były 
podejmowane r-ki. Na kaŜdy większy zakup pobierana była zaliczka.  
Do roku ubiegłego w kasie mieliśmy jeszcze znaki skarbowe i za sprzedaŜ znaków mieliśmy 
pieniądze. Od stycznia 2007 zmieniły się przepisy i opłata skarbowa pobierana jest na kwit. 
W związku z tym jest propozycja aby dietę za udział w sesji sołtysom przekazywać na konto 
na podstawie listy obecności  przy prowizji. 
 
 
 

 
P u n k t  11 

 
Interpelacje, zapytania i wolne wnioski  
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Pan Wacław Urbaniak , Sekretarz Gminy przedstawił informację o realizacji wniosków i  
interpelacji zgłoszonych na poprzedniej sesji oraz na komisji.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z zapytaniem czy radni są zadowoleni z 
udzielonych odpowiedzi na interpelacje oraz czy ktoś z radnych pragnie na dzisiejszej sesji 
złoŜyć interpelacje czy wnioski.  
Radny Majtyka –  najpierw  chciałbym złoŜyć podziękowanie radnym za wybór mnie na 
delegata do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej. 
Mam interpelację do p.Wójta. Dotychczas   do budynku szkoły w OŜarowie były 2 wejścia tj. 
z starej części szkoły i  nowej.  Wejście do starej części zostało zamknięte. Obecnie wejście 
do szkoły jest tylko  jedno, z nowej części. Wieczorem w szkole odbywają się róŜne zajęcia i 
naleŜałoby załoŜyć lampę, która oświetlałaby plac szkolny gdyŜ obecnie wieczorem jest 
bardzo ciemno. Nie ma tam słupa energetycznego ale moŜna załoŜyć lampę na rogu budynku. 

Mam jeszcze jedną sprawę, a mianowicie: radny Dudek powiedział, Ŝe pani Beata 
Marczak została przyjęta do pracy w Urzędzie Gminy ze względu na klucz partyjny. 
UwaŜam, Ŝe jest to plotka. Prosiłbym pana Sekretarza aby przedstawił jak był 
przeprowadzony konkurs na stanowisko pozyskiwania funduszy unijnych, ilu było 
kandydatów itd. 
Wójt Gminy – rozumiem, Ŝe lampa ma być załoŜona z budŜetu szkoły.  
Chciałbym abyście Państwo zrozumieli  Ŝe wiele spraw np.związanych z energetyką wiąŜe się 
nie tylko z czasem ale i równieŜ z sporymi kosztami. ZałoŜenie lamp jest przydatne, ale są to 
koszty. Jedna lampa kosztuje około 800 zł plus projekt. Proponowałbym rozwiązać moŜe 
sprawę w inny sposób tj poprzez kompleksową modernizację oświetlenia. Niektóre Gminy 
juŜ zaczęły juŜ to robić. Są firmy, które przeprowadzają modernizację oświetlenia moŜna 
powiedzieć, Ŝe na  własny koszt. Teoretycznie gmina nic nie płaci, a tylko oddaje tą kwotę 
którą zaoszczędzi na oświetleniu. Przy okazji modernizacji oświetlenia byłaby okazja 
uzupełnić lampy tam gdzie ich nie ma. Chciałbym bardziej skupić się na tym, zrobić raz a 
porządnie. Jeśli będzie moŜliwość załoŜenia lampy i nie będzie kosztowało to duŜo jak np. na 
Głębokim Ruczaju w OŜarowie gdzie są  słupy na których moŜna podwiesić lampę to 
moŜemy to wykonać. Natomiast  tam gdzie trzeba dostawiać słupy, są to juŜ znaczne koszty.  
Na dzień obecny będziemy robić tylko to co jest moŜliwe.  
Sołtys Kowalski  -  Wczoraj była wichura podczas, której złamało 2 konary z akacji  i zerwało 
2 linki od  światła. Akacje te, a jest ich 4 szt rosną przy drodze Chotów-Mokrsko koło 
p.Cichonia. UwaŜam, Ŝe naleŜałoby je wyciąć, gdyŜ 2 akacje są nadpalone, lub obciąć gałęzie 
pochylone nad linią energetyczną. 
Radna Grześlak – chciałam zgłosić interpelację: 
- o obniŜenie kawałka chodnika w Mokrsku naprzeciwko kościoła na przejściu dla pieszych. 
   W tym miejscu zatrzymuje się autobus dowoŜący dzieci do szkoły. Głównie jednak sprawa 
   dotyczy p.Chrzanowskiego, który ma ponad 95 lat, chodzi z tzw. „balkonikiem” i trudno 
   jest mu  zejść. Jego opiekun zgłosił się do mnie  w tej sprawie. Są pasy a wejście na chodnik 
   jest b.wysokie i ludzie się potykają. 
- Kolejna sprawa to wycięcie drzew rosnących przy drodze na Korei. Prawdopodobnie drzewa 
   miały być wycinane.  Ludzie się pytają kiedy i czy  będą usuwane  drzewa. Sa takie miejsca, 
   Ŝe korzenie drzew podnoszą nawet asfalt. 
- Nie jest to interpelacja, ale mój obowiązek aby radnych poinformować i podziękować 
   radnym z Mokrska i  p.Wójtowi za złoŜenie pewnej kwoty na paczki dla dzieci  z rodzin 
   najuboŜszych. Ja zbierałem pieniądze, zakupywałam słodycze. Razem z radnym Słowikiem 
   rozwoziliśmy paczki przed wigilią. Paczek było 5. Obdarowali darczyńcom bardzo dziękują  
Wójt Gminy – rozmawiałem z p.Burzyńskim z PZD, który powiedział, Ŝe  drzewa rosnące 
przy drodze na Korei będą przycinać. Być moŜe,  niektóre z nich zostaną wycięte 
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Sekretarz Gminy – Jeśli chodzi o nabór nowego pracownika to został ogłoszony konkurs. Do 
naporu 9 osób złoŜyło aplikacje. Komisja po zapoznaniu się z dokumentami stwierdziła, Ŝe 3 
osoby nie spełniają warunków wymaganych w naborze tj. nie mają wymaganego staŜu pracy. 
Z tych 9 osób 6 zostało zakwalifikowanych do dalszych rozmów z komisją. W trakcie  
ustnego egzaminu wyłoniono 5 osób, które byłyby przydatne do pracy. Punktacja jaką 
otrzymali poszczególni kandydaci  ustawiła hierarchię poszczególnych osób. Szósta osoba  
teŜ ma swoje predyspozycje moŜe nie na tym stanowisku  MoŜe być wykorzystana do innej 
pracy. Pani Marczak  w  wyniku punktacji  była na 3 miejscu. Dwie pierwsze osoby po 
rozmowie z panem Wójtem i zapoznaniu się z moŜliwościami finansowymi na tym 
stanowisku  złoŜyły pisemną rezygnację.  Następną osobą  była. p.Marczak, wyraziła zgodę 
na przedstawione jej warunki pracy i została zatrudniona. Wszystkie warunki regulaminu 
zostały wypełnione zgodnie z prawem. 
Wójt Gminy – chciałbym dodać jeszcze, Ŝe szóstą osobą była  córka obecnej Ŝony p.Musiała, 
który jest redaktorem „Gońca”. Komisja 4-osobowa sklasyfikowała ją na ostatnim miejscu. 
Bardzo Ŝałuję, Ŝe  2 pierwsze osoby nie podjęły pracy. Pani Marczak ma 3 miesiące na 
wykazanie się w pracy . Na dzień obecny  uwaŜam, Ŝe ma wynagrodzenie małe. Jeśli wykaŜe 
się pracą i będzie nadal chciała pracować to ma obowiązek podjąć naukę na określonym 
kierunku za własne pieniądze. Przy okazji chciałbym poinformować, Ŝe planujemy rozpisać 
konkurs na stanowisko pełnomocnika ds. alkoholowych, który będzie miał swoją siedzibę w 
budynku ośrodka zdrowia, a pani Marczak pozostałaby na stanowisku ds. pozyskiwania 
funduszy unijnych. 
Pani sołtys Ciura  -  Dzisiejsza sesja Rady  jest  juŜ 4 sesją  i mam uwagę do radnych, aby 
bardziej zajęli się przyszłością, a nie przeszłością. My sołtysi siedzimy tutaj z boku i 
słyszymy tylko przeszłość i przeszłość. Na następną sesję prosimy o przyszłość, czym Rada 
będzie się zajmowała i co będzie się w gminie robiło. 
Radny Szaniec  - dzisiaj rano zgłosił się do mnie pan Madeła z OŜarowa i wręczył mi pismo, 
zapytanie, które pozwolę sobie odczytać. Pismo przekaŜę po sesji p.Wójtowi. /treść pisma 
została odczytana/ 
Przewodnicząca Rady  - pismo jest skierowane do p.W.ójta i dotyczy pracownika Urzędu 
Gminy. My jako Rada nie będziemy się tym tematem zajmować 
Radny Dudek – pan Sekretarz wyjaśnił nam jak został przeprowadzony nabór na pracownika 
ds. pozyskiwania funduszy. Zostało wszystko ładnie wyjaśnione, zrobione zgodnie z 
regulaminem. Nie chcę dzisiaj drąŜyć tego tematu, ale ja kiedyś do niego powrócę. 
Radny Rzepka -  Przez naszą gminę kiedyś jeździła kolejka wąskotorowa. Kolejka juŜ nie 
jeździ, tory zostały rozebrane. Chciałbym się zapytać czy trasa, którą jeździła kolejka została 
przekwalifikowana na drogę. 
Wójt Gminy – Nie odpowiem dzisiaj ale chciałbym  tą drogę w przyszłości wykorzystać jako 
część turystyczną. 
Sołtys  Cichos  trasa – tory kolejki wąskotorowej są przekwalifikowane na drogę. Firma 
poznańska, która miała zaadaptować istniejące tory na drogę zrobiła wielki błąd. Zamiast 
rozrównać  tylko nasyp 20 cm piachu  pod belami, nasypała równieŜ rowy poniewaŜ  był 
przepis, Ŝe droga ma mieć 6m szerokości. Rowy zostały zawalone i teraz zrobiło się bagno. 
Radny Słowik –  Za poprzedniej  Rady  były zgłaszane wnioski i postulaty o budowę 
chodnika. Przez 6 lat zbieramy materiał.  Chciałbym aby nadal pan Wójt  zgłaszał sprawę 
budowy chodnika do Powiatu. 
Wójt Gminy –  pisma były wysłane . Budowa chodnika była zgłoszona do powiatu w ramach 
inicjatyw samorządowych 
Radny Szaniec – zwrócił się z zapytaniem: kiedy i w jakich godzinach przyjmuje 
interesantów pani Przewodnicząca Rady 
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Pani Przewodnicząca Rady – 2 razy w tygodniu mam dyŜur tj. w poniedziałek i czwartek w 
godzinach od 9-12 w Urzędzie Gminy w pokoju nr 4 i przyjmuję wszystkich mieszkańców.  
Wójt Gminy – w tej chwili Przewodniczący Rady ma dawny pokój Przewodniczącego, jest to 
pokój naprzeciw Sekretariatu Wójta. Pracownik obsługujący Radę został przeniesiony 
równieŜ do tego pokoju. W Sekretariacie Wójta będzie pani Wiktorek oraz staŜyści. Zawsze 
będą 2 osoby. Podobnie  chciałbym aby było pomieszczenie dla Pełnomocnika GKRPA, a w 
szczególności by była zachowana minimalna intymność osób które zgłaszają się do punktu 
konsultacyjnego, w którym przyjmuje  pan Spólny – terapeuta ds. uzaleŜnień. Wspominałem 
o tym wcześniej, Ŝe przygotowujemy pokój dla niego w budynku ośrodka zdrowia. Na 
Komisji RPA była równieŜ podnoszona sprawa pomieszczenia, w którym spotykać mogłaby 
się grupa Szansa jak równieŜ  członkowie stowarzyszenia prowadzonego przez p.Dominikę 
Smolnik. Zaproponowałem im pomieszczenie po policji a pani Smolnik zadeklarowała, Ŝe w 
ramach swojej działalności  moŜe nie wyposaŜyć, ale uzbroi w jakąś infrastrukturę.  
Radny Majtyka – odbyło się pierwsze posiedzenie Gminnej Komisji RPA. Został wybrany 
Przewodniczący Komisji, którym został  radny Mielczarek Marek, Z-cą został wybrany pan 
Hull Krzysztof. Zapoznaliśmy się z preliminarzem wydatków, wymieniliśmy  poglądy. Na 
następnym posiedzeniu podejmiemy decyzje. 
 

 
P u n k t  12 

 
Zamkni ęcie obrad sesji  

 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła wyczerpanie się porządku obrad, podziękowała 
wszystkim za udział i następnie zamknęła obrady IV sesji Rady Gminy Mokrsko. 
 
 
Na dzisiejszej sesji zostały podjęte następujące uchwały stanowiące integralną część 
protokółu: 
 
Lp. Numer uchwały W sprawie: 

 
1. IV/9/07 Uchwalenia planu pracy Rady Gminy oraz Komisji na 2007 

rok 
2. IV/10/07 Uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego 

3. IV/11/07 Zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców 
wsi w gminie Mokrsko 

4. IV/12/07 Odwołania delegowanego przedstawiciela do Zgromadzenia 
Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej oraz delegowania 
przedstawiciela Rady Gminy do Zgromadzenia Związku 
Gmin Ziemi Wieluńskiej 

5. IV/13/07 Ustalenia zasad wypłaty diet dla przewodniczących organów 
wykonawczych jednostek pomocniczych oraz zwrotu kosztów 
podróŜy słuŜbowych 
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Na powyŜszym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokółowała:      Przewodnicząca Rady Gminy 
 
Ewa Jędrzejak                   Sabina Sokół 
 
 
Protokół niniejszy obejmuje: 
1.Streszczenie przebiegu obrad sesji od strony 1 – 19 
2.Podjęte uchwały od strony 20 – 
3.Załączniki jak niŜej 
 

 
Lp 

 
Treść załącznika 

 

 
Ilość stron 

1. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Mokrsko w okresie między 
sesjami 29 grudnia 2006 - 30 stycznia 2007 

2 

2. Projekt planu pracy Rady Gminy na 2007 rok 3 
3. Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej 2 
4. Projekt planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych, Prawa i Porządku Publicznego 
2 

5. Projekt planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, 
Rolnictwa, Zaopatrzenia Ludności i Ochrony Środowiska 

2 

6. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy 
oraz Komisji na 2007 rok 

 

7. Informacja delegata Gminy Mokrsko, członka Rady Powiatu 
Wieluńskiego o działalności Izby Rolniczej Województwa 
Łódzkiego w kadencji 2002-2006 

4 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi 
działalność poŜytku publicznego 

6 

9. Projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów do organów 
samorządu mieszkańców wsi w gminie Mokrsko 

1 

10. Projekt uchwały w sprawie odwołania delegowanego 
przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej 
oraz delegowania przedstawiciela Rady Gminy do Zgromadzenia 
Związku Gmin Ziemi Wieluńskiej 

1 

11 Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet dla 
przewodniczących organów wykonawczych jednostek 
pomocniczych oraz zwrotu kosztów podróŜy słuŜbowych 

1 

 


